

2013 年國際圖書館專業館員研習班： 特藏文獻及檔案維護與創新

一、緣起：

國家圖書館與全球東亞圖書館及漢學研究機構交流密切，瞭解其對漢學研究資源運用之需求甚殷。有鑒於此，本館 2009 年辦理「國外圖書館專業館員工作坊：漢學研究文獻運用及服務」，2011 年辦理「國際圖書館專業館員研習班：漢學研究資源及服務」，提供國際東亞圖書館專業館員報名參加研修。今 (2013) 年，將辦理為期 6 天之研習班，開放各國東亞圖書館專業館員報名，邀請學者專家授課，預計招收 30 名館員。除研習課程外，並安排參觀相關圖書館及文化景點。

二、指導單位：教育部

主辦單位：國家圖書館、漢學研究中心

三、課程內容包括：

(一) 專題講座：授課主軸為

1. 古籍文獻保存維護與增值創新
2. 檔案文獻保存維護與增值創新
3. 古籍編目
4. 古籍提要

(二) 漢學研究與臺灣研究資源簡介：

1. 相關出版品之採購與徵集
2. 電子資料庫介紹

(三) 參訪：國家圖書館、大學圖書館、國立故宮博物院、國立中央研究院、國史館等

四、學員：以招收國際東亞圖書館專業館員為主

五、時間及地點：

2013 年 10 月 14 日 (星期一) 至 19 日 (星期六)；地點：國家圖書館

六、費用說明：免收研習費用，由學員自付機票、食宿及交通費

七、語言：以中文為主

八、申請方式：

名額有限，請於 2013 年 5 月 1 日前將申請表填妥寄回

郵寄：臺灣臺北市中山南路 20 號

國家圖書館國際合作組

鄭基田先生：+886 2 23619132#166

傳真：+886 2 23820747

電郵：robin0909@ncl.edu.tw

九、報名結果：將於 6 月 1 日前以 E-mail 及傳真通知

Registration

2013 International Workshop for Professional Librarians： Preservation and Innovation of Special Collections and Archives

I. Origin:

The National Central Library and the East Asian Libraries over the world as well as Chinese Studies Institutes have close exchanges. It is vital to understand their use of Chinese Studies resources and their demands. In view of this, the National Central Library has conducted "International Workshop for Professional Librarians" in 2009 and 2011. Provision is given to overseas East Asian professional librarians to register and participate in the workshop. This year, a 6-days workshop will be opened to East Asian professional librarians of different countries. Experts and scholars are invited to give talks. An approximate number of 30 persons are expected to register. Besides the study program, visits to libraries and cultural sites are included.



國家圖書館
www.ncl.edu.tw



漢學研究中心
ccs.ncl.edu.tw

II. Supervisory Committee: Ministry of Education
Organizing Committee: National Central Library, Center for Chinese Studies

III. Course Content:

1. Lectures: topics on
 - (1) Preservation and innovation of rare books
 - (2) Preservation and innovation of archives
 - (3) Cataloging of rare books
 - (4) Annotation of rare books
2. Introduction to Chinese and Taiwanese studies resources:
 - (1) Purchase and acquisition of related publications
 - (2) Electronic databases
3. Visits of the National Central Library, university libraries, National Palace Museum, Academia Sinica, Academia Historica, and other places

IV. Participants: Mainly for East Asian professional librarians

V. Date: October 14– 19 (Monday to Saturday), 2013

Venue: National Central Library

VI. Expenses: Participation in the program is free of charge. Participants have to provide their own transportation fees and accommodation.

VII. Conference Language: Mainly in Chinese

VIII. Application Form:

Number of participants is limited; please send application form before the 1st of May, 2013.

By post: Mr. Ji-Tian Jeng (Robin), International Cooperation Division, National Central Library
No. 20 Chung-shan South Road, Taipei, TAIWAN

Tel: +886 2 23619132 ext 166

By fax: +886 2 23820747

By e-mail: robin0909@ncl.edu.tw

IX. Notification of acceptance:

Applicants will be informed through E-mail and Fax before the 1st of June 2013.



申請表 Application Form

「2013 年國際圖書館專業館員研習班：特藏文獻及檔案維護與創新」

2013 International Workshop for Professional Librarians : Preservation and Innovation of Special Collections and Archives

研習時間：2013 年 10 月 14 日至 19 日 Time: October 14-19, 2013

研習地點：國家圖書館 Venue: National Central Library

申請表 Application Form --- (請以正楷填寫 Print clearly)

申請表格最晚於 2013 年 5 月 1 日寄達。

Applications must be received not later than May 1, 2013.

* 通知學員錄取名單：6 月 1 日

Notification of acceptance: June 1ST 2013

姓 Last Name : _____

名 Given Name : _____

性別 Sex : 男 Male ; 女 Female

職位 Position : _____

機構 Institution : _____

地址 Postal Address : _____

電話 Telephone No. : _____

電郵地址 E-mail Address : _____

傳真號碼 Fax No. : _____